
Dialogturne’ på landsbygden våren 2020 – Minnesanteckningar 

Långalma, Söderögården 3 febr. 

- 12 personer – allmänhet, föreningar och företagare deltog 
____________________________________________________________________ 
 

1. Hur kan vi tillsammans förbättra förutsättningarna för boende och företagande (service, 
infrastruktur och kommunikationer)? 

Samtalsledare: Camilla Strandman 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Boende och man ser gärna inflyttning av barnfamiljer o ”pigga” pensionärer. Strandskyddet 
är ett problem med hårdare bedömningar från Länsstyrelsen 

• VA-frågan, det är dyrt speciellt allmännyttiga toaanläggningar, brist på rådgivning, vad gäller 
ex. för sluten tank, minireningsverk mm. Viktigt för besöksnäringen ex Sundsveden 

• Kommunikationer/Vägarna – glesa bussturer, anropsstyrd trafik okänt, kollektivtrafiken på 
öarna måste lösas, uppdela vinter/sommar i upphandlingen o samarbeta med post o 
hemtjänst. Mycket tung trafik o önskan om breddning av vägen finns och fler mötesplatser. 
Fler cykelvägar 

• Bredbandsfrågan viktig som avstannat där man önskar ett möte med kommunen o IP-Only 
för alla på Söderön/Raggarön 

 
2. Hur kan vi utveckla besöksnäringen och få fler besökare/turister som kommer till oss? 

Samtalsledare: Jacob Spangenberg 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Cykelleder o vandringsleder med kartor önskas. En föreningsallians kan driva frågorna 
tillsammans och leta cykelleder på stigar etc och märka upp på turistkartor 

• Möjligheter att planera för mindre samlad bebyggelsekluster för besökare/fast boende i 
anslutning till befintlig bebyggelse 

• Samåknings-app 
• Få till fler iläggningsramper med parkering är viktigt. Beredskap för infrastruktur för laddning 

av elbilar är viktigt 
• Bättre och tydligare information från kommunen om bygglovstillstånd mm 

 
3. Hur kan vi samverka mer mellan stad/tätort och landsbygd? 

Samtalsledare: Per-Olof Olsson 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Man kan sprida ut fler arrangemang till Söderön från tätorten. Även busstransporter ut på 
evenemang. Behöver hjälp med annonsering 

• Fiberfrågan måste lösas 
• Landsbygden kan bidra med vår självförsörjning o då är viktigt att kommunen 

underlättar/möjliggör för lokala leverantörer 
• Pensionärsrabatt önskas för enstaka resor med UL 
• ”Lagom” bostadstillväxt är bäst, generationsboende gillas starkt 



 
4. Hur kan vi tillsammans med de ideella krafterna stödja lokala initiativ? 

Samtalsledare: Jonas Lennström 

Frågor som diskuterades och väcktes: 

• Bevara samlingslokaler och se över möjligheterna till stöd 
• Ordna aktiviteter för ungdomarna, barnteater, körverksamhet 
• Hitta eldsjälar och drivande ideella krafter, svårt med traditionella föreningar idag. Viktigt att 

tänka på tiden man har mötena som passar bättre 
• Båtupptagningsplatser måste lösas 
• Bredbandslösningar måste bli bättre 
• Avloppsfrågan måste lösas 
• Sommargästerna är viktiga o bygga relationer o bli öppnare mot alla 

 

Frågor som är gemensamt för många 

• VA-frågor och olika avloppslösningar. Viktigt med tydligare information från kommunen 
• Fler iläggningsramper får båtar med tillhörande parkering 
• Besöksnäringen och andra företag är viktiga för bygden 
• Bredbandsfrågan måste lösas 
• Vägar/kommunikationer. Fler turer, synliggöra anropsstyrda trafiken och att 

skärgårdstrafiken löses. Fler mötesplatser på vägen som bör breddas 
• Gemensamt ta fram cykel- och vandringsleder med kartor för besökare 
• Stärka de ideella krafterna och få igång fler olika aktiviteter, även från tätorten 

 

Personer som var med på mötet från Östhammars kommun: 

Politiker: 

1. Kommunalrådet Jacob Spangenberg (c) 
2. Kommunalrådet Margareta Widén-Berggren (s) 
3. Kommunalrådet Per-Olof Olsson(m) 
4. Tomas Bendiksen (s) - Ordförande i Samhällsbyggnadsnämnden 
5. Josefine Nilsson (s) - Ordförande i Barn- och Utbildningsnämnden 
6. Jonas Lennström (s) – Ordförande i Kultur-och Fritidsnämnden 

Tjänstepersoner: 

1. Peter Nyberg – Kommundirektör 
2. Stefan Edelsvärd – EU-samordnare o projektledare för dialogturnén 2020 
3. Anna Bergsten-Utredare, slutförvarsenheten 

 

 

 

 


